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З А П И С Н И К 
 са 14.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 6. септембра  2007. године 

 
 
 Сједница је  почела у 12.05 часова. Присуствовало је 38 посланика.  Одсуство  су оправдали: 
Сњежана Рајилић, Азра Алајбеговић, Сеад Јамакосмановић и Екрем Ајановић.  
 Из Савјета министара БиХ сједници нису присуствовали ни министри ни њихови замјеници.   
 Сједници су присуствовали представници међународних организација које редовно прате рад 
Дома, као и представници невладиних организација Центра цивилних иницијатива  и Центра за 
промоцију страних инвестиција. 
 У уводним напоменама предсједавајући Дома Бериз Белкић образложио је измјене и допуне 
предлога дневног реда и рекао да је измијењени предлог усаглашен на Проширеном колегијуму те да је 
достављен посланицима.   
 У расправи о предлогу дневног реда учествовали су Денис Бећировић и Јозо Крижановић. 
 Денис Бећировић је, у име Клуба СДП-а и Народног клуба, предложио да се тачка 20, Директан 
ТВ пренос сједница Парламентарне скупштине БиХ, због њене важности, премјести под тачку 
2.  
 Јозо Крижановић предложио је да се у дневни ред уврсти захтјев Клуба СДП-а за 
реконструкцију Савјета министара БиХ кроз смјену Свена Алкалаја, министра спољних послова 
БиХ. 
 Предсједавајући Белкић рекао је да тај захтјев још није достављен Колегијуму, па ће се  
он третирати у складу са Пословником чим буде достављен.  
 У вези са предлогом Дениса Бећировића, предсједавајући је рекао да је и на Проширеном 
колегијуму разматран тај предлог, али да није постигнут консензус. Затим је предлог посланика 
Бећировића дао на гласање: 
 „За“  је гласало 12 посланика, „против“ 18, „уздржан“ један.  
  Предсједавајући је констатовао да предлог није усвојен, те да 14. сједница Дома има 
сљедећи  

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1.   Посланичка питања и одговори; 
2. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 

о пољопривреди, исхрани и руралном развоју (Закон у првом читању); 
3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 

о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина (Закон у првом читању); 
4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о захтјеву 

посланика Екрема Ајановића за разматрање Предлога закона о забрани негирања, 
минимизирања, оправдавања или одобравања холокауста, злочина геноцида и злочина 
против човјечности по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника; 

5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
закључака поводом разматрања Информације о реализацији закључака Парламентарне 
скупштине БиХ у вези са Мапом пута грађана БиХ из Гвантанама, од 07.03.2007. године, 
посланика: 

а) Златка Лагумџије, 
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б) Азре Хаџиахметовић, 
ц) Ремзије Кадрића, 
д) Славка Јовичића и 
е) Бакира Изетбеговића; 

6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу 
закључака посланика Златка Лагумџије поводом разматрања Информације о стању 
безбједности у Босни и Херцеговини у 2006. години; 

7. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама Закона о 
царинској тарифи БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

8. Захтјев Комисије за спољну трговину и царине за разматрање Предлога закона о примјени 
Споразума о измјени и приступању Централноевропском споразуму о слободној трговини 
(ЦЕФТА) по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника;  

9. Предлог закона о заштити планова распореда интегрисаних кола (друго читање); 
     10.  Предлог оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у Босни и Херцеговини  

     (друго читање); 
     11.  Предлог закона о измјенама Закона о управном поступку (друго читање) - нови пословник; 
     12.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управним споровима БиХ   

     (друго читање); 
     13. Предлог закона о бесплатној правној помоћи у грађанским стварима (друго читање); 
     14. Предлог закона о електронском правном и пословном промету (прво читање); 
     15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим  
           органима управе Босне и Херцеговине (прво читање); 
     16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи  
           (прво читање) – предлагач: Комисија за спољну трговину и царине; 
     17. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици  
           (прво читање) – предлагач: Комисија за спољну трговину и царине; 
     18. Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за  
           2006. годину; 
     19. Разматрање извјештаја Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији за  
           2006. годину: 
           а) Министарства правде БиХ, 
           б) Генералног секретаријата Савјета министара БиХ, канцеларија и служби, 
           ц) Министарства комуникација и транспорта БиХ, 
           д) Предсједништва БиХ, 
           е) Парламентарне скупштине БиХ, 
           ф) Министарства иностраних послова БиХ, 
           г) Високог судског и тужилачког савјета БиХ, 
           х) Министарства за људска права и избјеглице БиХ, 
           и) Правобранилаштва БиХ,  
           ј) Агенције за државну службу БиХ, 
           к) Дирекције за спровођење реструктурирања полиције; 
     20. Директан ТВ пренос сједница Парламентарне скупштине БиХ  
           (предлог Народног клуба и Клуба СДП-а); 
     21. Измјена Одлуке о именовању чланова Комисије за избор генералног ревизора и замјеника  
           генералног ревизора у Канцеларији за ревизију институција БиХ; 
     22. Давање сагласности за ратификацију: 
           а) Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о  
              финансирању пројекта у корист  правосуђа и/или судова и тужилаштава у  
               Босни и Херцеговини; 
           б) Споразума о финансирању – додатно финансирање за Пројекат развоја  
               заједница – између Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој. 
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Ад. - 1. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је, због обимности дневног реда 
13. сједнице, ова тачка одгођена за 14. сједницу и констатовао да су од 12. до ове сједнице 
одговоре на питања добили посланици: Денис Бећировић, Селим Бешлагић, Рифат Долић, Нико 
Лозанчић, Милица Марковић, Славко Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, Шефик Џаферовић, 
Златко Лагумџија, Садик Ахметовић, Сефер Халиловић, Азра Алајбеговић, Садик Бахтић и 
Хусеин Нанић. 
 Одговоре на питања коментарисали су: Рифат Долић, Златко Лагумџија, Денис Бећировић 
и Сефер Халиловић. 
 Денис Бећировић одмах је поновио питање министру комуникација и транспорта, које 
гласи: „Колико ћете конкретно километара аутопута у тузланској регији урадити до 2010. године? 
А подсјећам да се то од 2002. године обећава тузланској регији.“ 

Рифат Долић и Сефер Халиловић казали су да ће у оквиру питања поново поставити она за 
која нису задовољни одговором.  

Постављена су питања како слиједи:  
 
Милорад Живковић 
 „Зашто није до сада потписан Споразум о организацији и функционисању вјерске службе 
у Оружаним снагама БиХ, који је припремљен, а десет мјесеци се чека на његово потписивање ?“  
(питање Министарству одбране БиХ) 
  
Нико Лозанчић 
 „Која је оправданост Одлуке Регулаторне агенције за комуникације (РАК) о увођењу 
наплате националног роминга између три оператера мобилне телефоније у БиХ: Еронет, БХ 
Телеком и М:тел-а, која ступа на снагу 01.08.2007. године.“  ( питање Савјету министара БиХ) 
 
Винко Зорић  
 ''У Службеном гласнику БиХ'', бр. 64., од 27. коловоза 2007., објављена је Одлука о 
затварању дипломатско-конзуларних представништава БиХ у Буенос Аиресу (Аргентина), 
Јоханесбургу (Јужноафричка Република) и Бону (Њемачка). 
 Министру вањских послова БиХ постављам сљедећа питања: 

1. Тко је и на основу којих критерија предложио укидање ова три ДКП-а БиХ? 
2. Је ли предлагач темељем истих критерија разматрао затварање других ДКП-а БиХ у 

контексту најављене рационализације дипломатске мреже БиХ? 
3. Колико ће финанцијски БиХ уштедјети укидањем ова три ДКП-а, колико штете ће БиХ 

имати од чињенице да укида једино велепосланство у Јужној Америци, односно једину 
у „црној Африци“ и каква се политичка порука овим жели послати? 

Наглашавам да БиХ има велепосланства у неколико земаља Заљева (Саудијска Арабија, 
Кувајт, Катар, Уједињени Арапски Емирати, Јордан), а да неке од тих земаља ни до данас 
нису отвориле своја велепосланства у БиХ.“ 

 
Лазар Продановић: 

„Молим да ми одговорите у писаној форми које је активности Јединица за имплементацију 
психијатријске клинике Подроманија Соколац до сада реализовала, ко су чланови Надзорног 
одбора, колике су њихове накнаде, када је планиран завршетак радова на адаптацији овог објекта, 
колики су његови капацитети, како ће се ријешити начин управљања и кадра у овој установи. 
Повод овом мом питању је негативан Извјештај Канцеларије за ревизију институција БиХ, при 
чему су евидентирани пропусти у евидентирању средстава за програме посебне намјене.“ 
  
Златко Лагумџија: 
1. „Због чега, како и када и по ком правном основу и с којим резултатом је окончана        
      истрага против моје супруге ради мене? 



 4
2. „Зашто мене нисте испитивали, како Закон налаже, већ сте то урадили према члану моје  
      породице? Односно, зашто нисте ни мене ни јавност извијестили о истрази и налазима  
      истраге? 
3. „Да ли је било кршења Закона о сукобу интереса с моје стране, моје супруге или било којег  
      члана моје породице? 
4. „Колико је укупно истрага покренуто од усвајања Закона о сукобу интереса, од 2002. до данас,  
      против дужносника и колико против чланова њихових породица на начин на који је то  
      урађено према мени и мојој супрузи? 
5. „Ко ће и када све од чланова Изборне комисије одговарати уколико се испостави да је ово 
      једина истрага ове врсте против сродника дужносника и да није било сукоба интереса, да је  
      ово једина истрага против челника извршне и законодавне власти на државном нивоу ранга  
      члана Парламента, Вијећа министара или Предсједништва БиХ? Наиме, уколико би истраге  
      завршиле без доказа о кршењу Закона, тиме би се недвосмислено показали политички мотиви  
      обрачуна са мном само зато што сам предсједник СДПБиХ? 
6. „Да ли ће и када Изборна комисија покренути сличну истрагу против било ког челника  
      владајућих партија, било ког члана Предсједништва, било ког министра, било ког члана  
      Колегија Парламента или макар против било ког од челних људи ентитетских извршних  
      власти, те када ће о томе обавијестити јавност? 
7. „Да не бих питао када ће и како Изборна комисија обавијестити јавност о налазима ове истраге,  
      позивам Изборну комисију да одговор на ова посланичка питања достави свим челницима  
      извршне и законодавне власти, као и да их достави јавности на пуни увид.“ 
  
Милица Марковић: 
 „Покрећем иницијативу да Проширени колегијум оба дома ПСБиХ на првој редовној 
сједници размотри избор шефа Делегације БиХ при Вијећу Европе у Стразбуру. Делегација је до 
сада покушавала два-три пута да изабере шефа, није успјела из разлога што није прецизиран 
критеријум којем конститутивном народу припада право да именује, тј. предложи шефа 
Делегације БиХ при Вијећу Европе у Стразбуру.“ 
  
Драго Калабић: 
 „Како је и на који начин завршена истрага вођена поводом приватизације Сарајевске 
пиваре против већинског власника, вођена 1992. и 1993. године? 
 Да ли је вођена посебна истрага о томе како су у Сарајевској пивари дионичари из српског 
народа остали без својих дионица (њих око 400)?“ 
 
Славко Јовичић: 
 „...Ево ја бих постављао питања, али у редовима гдје сједе чланови Савјета министара 
нема никога. Али поставићу поново. 

На другој сједници Парламента сам поставио питање да ми све државне институције 
доставе националну структуру запослених у тим органима. Дакле на другој сједници, а данас је 
четрнаеста. Добио сам, истина, само од Министарства иностраних послова одговор са којим сам 
дјелимично задовољан, али и такав какав је, одличан је!  

Постављам исто, дакле, питање: 
 – Када ће ми доставити одговор све те институције о националној структури запослених?  
Друго питање које сам најавио јуче и увијек ћу најављивати:  
– Шта је са свим привилегијама у Савјету министара? Од секретарица, помоћника, 

савјетника и свих других који неоправдано користе све привилегије. Да ми доставе податке о 
њиховом возном парку, возачима итд. кориштењу мобилних телефона, организовање разних 
комисија, трошење пореских обвезника, пара, како то њима одговара и све оно што Савјет 
министара неправедно користи и што потцјењује овај високи дом.  

И посљедње питање – како њих привести у овај дом? Да ли је то могуће стварно да они 
нас толико потцјењују, да ли се они с нама играју?  
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И оно на крају закључак – како ћемо ми утицати на било коју реформу, или ово што 

господин Бећиревић тражи за овај кантон свој, наравно и ја бих тражио за цијели источни дио. 
Али од кога тражити када њих нема?“  
 
Денис Бећировић:  
 Покренуо иницијативу са предлогом да је Дом усвоји и задужи Савјет министара БиХ да у 
сарадњи са надлежним органима града Мостара донесе до краја 2007. године одговарајуће мјере 
и потезе који ће омогућити да стадион под Бијелим бријегом равноправно користе и Фудбалски  
клуб Вележ и Ногометни клуб Зрињски. 
 Поставио сљедећа питања: 
 „Шта ћете конкретно учинити у вези с неуставним активностима Владе Републике Српске, 
која успоставља властиту мрежу парадипломатских представништава и логистичких 
организација у САД-у и Европи?“ 
 „У којим државама и у којим градовима је Република Српска успоставила 
парадипломатска представништва и лобистичке организације?“ 
 „Шта сте конкретно предузели у Вијећу министара БиХ у вези с неуставним активностима 
Владе РС-а, која крши суверенитет државе БиХ и отвара парадипломатска представништва иако 
је вањска политика у искључивој надлежности државе БиХ?“ 
  
Азра Хаџиахметовић 
 У име Клуба Странке за БиХ, покренула иницијативу да се хитно а најкасније у наредних 
мјесец дана уврсти у дневни ред сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 
расправа о теми: стање и правци развоја сектора пољопривреде БиХ.  
 
Садик Бахтић 
 Поставио питања како слиједи:  

а) „Какав је национални састав запослених у ЦИПС-у? 
б) „Како је ЦИПС од својих средстава вршио радове проширења простора (за израду  
      регистарских таблица) у Центру за персонализацију у Бањој Луци (простор гдје се  
      штампају личне карте, возачке дозволе и пасоши), а да није њихов власник нити је  
      било која државна институција, него за њих плаћа мјесечну закупнину од око 22.000,00  
      КМ? Тим радовима је себи повећао квадратну закупнину и створио обавезу повећања  
      цијене плаћања закупнине. 
ц)  Ко ради на базама података, од када и каква је национална структура? 
д)  Ко води виталне пројекте и комисије у ЦИПС-у по именима и презименима (као што су  
      пројекат регистрације моторних возила, Комисија за набавку, итд.)? 
е)   Да ли ЦИПС има икакву контролу над издатим личним картама и возачким дозволама 
      по питању законитости издавања? 
ф)  Да ли се врши попис шкарта картица као и поништених личних карти и возачких  
      дозвола? Кад је вршен попис и ко врши тај попис и отпис? 
г)   Како је од 2002. године набављана опрема у ЦИПС-у од „Сименса“, како су дигиталне  
      камере које се користе за сликање на ЦИПС локацијама плаћене по око 6.500,00 КМ, а  
      тадашња стварна тржишна вриједност била им је 2.500,00 КМ, лаптоп компјутери по  
      око 6.500,00 КМ, а вриједност им је била 3.500,00 КМ, као и друга опрема по енормно  
      високим цијенама и тд.? 
х)  По ком основу се ангажованим по уговору о дјелу одређује висина накнаде,  
      исплаћивање дневница и ангажовања у раду разних комисија? 

- Како ангажовано лице по уговору о дјелу са ВСС има накнаду од 1.500,00 КМ, а 
друго лице са ССС има накнаду 1.200,00 КМ? 

- Како једна лица могу бити ангажована по уговору о дјелу и могу примати 
накнаде за дневнице и рад у комисијама, а друга не могу? 

и)  Има ли запослених у ЦИПС-у да примају плату односно накнаду, а раде у  приватним 
      фирмама, а да у Дирекцију ЦИПС-а никад не дођу? 
ј)   Зашто су ангажована лица из СИПА-е за вођење књига у ЦИПС-у, а раскинут  
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      уговор са ангажованим из МЦПБиХ? 

 
„Зашто Вијеће министара није донијело одлуку о уредби, проведбеном акту Закона о 

измјенама и допунама Закона о царинској политици БиХ? Прошло је 15 мјесеци, а да Вијеће 
министара није донијело проведбени акт.“ 

 
Јерко Иванковић Лијановић  
 „Пошто је предсједавајући Вијећа министара у више наврата био излијепљен јајима од 
стране пољопривредника, то очекује и нас приликом доласка на сједнице, те стога тражим да нам 
се осигурају гардеробе и тушеви у Парламентарној скупштини како би се могли пресвући и 
присуствовати на сједницама Заступничког дома Парламентарне скупштине БиХ.“ 
  
Рифат Долић 
 1. „Зашто није ступио на снагу и када ће се почети проводити билатерални Споразум о 
здравственом и социјалном осигурању између Босне и Херцеговине и Републике Словеније који 
је потписан у марту ове године и који је БиХ прописно ратифицирала?“ 
 2. „Колике су девизне резерве БиХ с посљедњим ажурираним датумом, гдје су депоноване 
и под којим финансијским условима?“- упућено Гувернеру Централне банке БиХ и министру 
финансија и трезора у Вијећу министара БиХ. 
 3.„Иницијатива-захтјев министру иностраних послова БиХ, министру правде у Вијећу 
министара БиХ и надлежном тужилаштву у БиХ да ми доставе службене преписке с 
Министарством иностраних послова Р. Хрватске, Амбасадом БиХ у Р. Хрватској и Хашким 
трибуналом по предмету Фикрет Абдић, а у времену од 7. аугуста 1995. године до краја 2002. 
године. Молим да ми се достави сва службена преписка по овом питању и предмету, а евентуално 
ускраћивање достављања ове преписке молим да ми се писмено образложи.“ 
 4. „Шта намјеравате подузимати из своје надлежности на бољој заштити материјалних 
добара и људи у БиХ од пожара?“ 
  
Саво Ерић 
 „Зашто у парламентарну процедуру није достављен на ратификацију Споразум између 
Српске православне цркве и БиХ које је Предсједништво БиХ усвојило?“ 
 
Хусеин Нанић 
 „Да ли ваше министарство припрема Нацрт закона о дијаспори и ако да, када га можемо 
очекивати у парламентарној процедури?“ (Министарству за вањске послове, Министарству за 
људска права и избјеглице и Министарству за цивилне послове) 

Питања Министарству комуникација и промета БиХ: 
 „1. Који су разлози за упућивање Захтјева за промјену државног кода 'Т9' који БиХ 
користи у задњих 15 година? 
  2. Да ли је урађена процјена трошкова промјене кода и на који начин се планирају 
обезбиједити средства? 
 3. Да ли је министарство испоштовало потребну процедуру за упућивање Захтјева за 
промјену кода.“ 
  
Сефер Халиловић 
 Директору Управе за индиректно опорезивање: „Нисам задовољан одговором на питање 
које сам 22.8.2007. године добио од директора Управе за индиректно опорезивање (УИО), госп. 
Кемала Чаушевића, због тога што се моје питање односило на лажно приказивање поријекла робе 
из Републике Турске, а никако на царинску вриједност, ПДВ дуг или слично, а на шта је 
Чаушевић ставио акценат у свом одговору. Због тога поново тражим да ми се одговори: Зашто до 
сада нису наплаћене царинске дажбине у износу од око 5 милиона КМ по захтјеву који је упутио 
тадашњи шеф царинске испоставе Сарајево, Един Церница, од 18.11.2005. године те зашто није 
покренут поступак наплате царинских дажбина по захтјевима за провјеру потврда ЕУР 1 (којом 
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се доказује поријекло робе) од 29.11.2005.  и 11.1.2006. године, иако је истекао рок од десет 
мјесеци који предвиђа Уговор о слободној трговини са Републиком Турском?“ 
 „Како се могло десити и како објашњавате да је предузеће „ОМЕРТА доо Сарајево“, тј. 
његов власник, Пружљанин Семир, буде осуђен за кривично дјело царинске преваре и притом му 
буде изречена мјера затвора од 2,5 године, јер је буџет БиХ за само осам увоза оштећен за 60.523 
КМ, а да нико од царинских радника у Царинској испостави Сарајево није одговарао, а ништа се 
није могло десити без њиховог учешћа.“ 
 Директору Агенције за истраге и заштиту – СИПА „Шта сте до сада, односно шта ћете 
урадити по питању очигледног криминала у Управи за индиректно опорезивање, а нарочито по 
питању које сам поставио директору Управе за индиректно опорезивање, а које Вам у прилогу 
достављам.“ 
   
Ад. - 2. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
             Предлогу закона о пољопривреди, исхрани и руралном развоју  
            (Закон у првом читању)  
 
 Предсједавајући је констатовао да су чланови Колегијума постигли сагласност о Предлогу 
закона о пољопривреди, исхрани и руралном развоју и да се поново гласа у складу са чланом 79. 
Пословника. 
 „За“ Предлог закона гласало је 15  (Федерација БиХ 14, Република Српска један), „против“ 
три и „уздржано“ девет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да  Предлог закона поново није добио енетитеску већину, 
те слиједи усаглашавање у  Колегијуму као комисији.   
  
Ад.  - 3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
            Предлогу закона о  вину, ракији и другим производима од грожђа и вина  
            (Закон у првом читању)  
 
 Предсједавајући је подсјетио да је постигнута сагласност у Колегијуму о Предлогу закона  
у првом читању,  па је Предлог закона дао на гласање, у складу са чланом 79. Пословника.  
 „За“  је гласало 18  (Федерација БиХ 16, Република Српска два), „против“ три и 
„уздржано“ седам посланика. 
 Због недостатка ентитеске већине, Предлог закона поново иде на усаглашавање, 
констатовао је предсједавајући.   
 Шефик Џаферовић поново је дао примједбу на начин тумачења Пословника приликом 
поновног гласања и   предложио да чланови Колегијума дају тумачење спорних одредаба 79. и 80. 
Пословника истакавши да је овакво тумачење ових одредаба нелогично   
 Предсједавајући је рекао да су одредбе Пословника јасне и да се проблем може ријешити 
једино измјеном  Пословника. 
 
Ад. - 4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
           захтјеву посланика Екрема Ајановића за разматрање Предлога закона о  
           забрани негирања, минимизирања, оправдавања или одобравања  
           холокауста, злочина геноцида и злочина против човјечности по скраћеном  
           поступку, у складу са чланом 126. Пословника 
  
 У Колегијуму није постигнута сагласност о захтјеву посланика Екрема Ајановића за  
процедуру за Предлог закона из ове тачке, па је извршен други круг гласања, у складу са чланом 
80.4. Пословника. 
 ''За'' захтјев је гласало 16,  ''против'' 11, ''уздржан'' један посланик. Из Републике Српске 
''против'' је гласало 11, што је више од двије трећине из ентитета. 
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен захтјев за скраћени поступак, па ће се 
Предлог закона разматрати у редовној процедури. 
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Ад. - 5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
           Предлогу закључака поводом разматрања Информације о реализацији  
           закључака Парламента у вези са Мапом пута грађана БиХ из Гвантанама,  
           од 07.03.2007. године, посланика: 

а) Златка Лагумџије, 
б) Азре Хаџиахметовић, 
ц) Ремзије Кадрића, 
д) Славка Јовичића и 
е) Бакира Изетбеговића. 

 Чланови Колегијума нису постигли сагласност ни о једном предлогу закључка из ове 
тачке, па је спроведен други круг гласања.  
 У другом кругу гласања ниједан предлог закључка није усвојен.  
 
Ад. - 6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу  
   закључака посланика Златка Лагумџије поводом разматрања Информације 
              о стању безбједности у Босни и Херцеговини у 2006. години 
  
 У Колегијуму није постигнута сагласност о предлогу закључака посланика Златка 
Лагумџије поводом разматрања Информације о стању безбједности у Босни и Херцеговини у 
2006. години, па је предсједавајући спровео гласање у другом кругу.  
 У другом кругу гласања усвојен је први закључак Златка Лагумџије ''За'' је гласало 26, 
осам против, један уздржан. Из РС ''против'' је гласало седам, што је мање од 2/3. из ентитета.  
 Такође је усвојен и закључак под бројем 2 (''за'' 22, ''против'' осам, ''уздржано'' пет -  из РС-
а ''против'' седам посланика.  
 Предлог трећег закључка Златка Лагумџије није усвојен јер је из РС-а 10 посланика 
гласало ''против'', што је 2/3 из ентитета.  
 Према томе, поводом Информације о стању безбједности у Босни и Херцеговини у 2006, 
на предлог Златка Лагумџије, усвојени су сљедећи закључци: 
 1. Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 60 дана направи цјеловиту 
информацију о стању и кривичним дјелима у домену опојних дрога, са акционим планом за 
борбу против организованог криминала и његових посљедица. 
 2. Задужује се Савјет министара БиХ да у року одо 60 дана направи цјеловиту 
информацију о привредном и организованом криминалу, са анализом рада појединих 
институција кроз податке о томе колико су истражни органи направили пријава, колико 
тужилаштва процесуирала и колико судски правоснажно окончала уз податке о одузетој 
имовини проистеклој из криминалних радњи.  
   
Ад. - 7. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјенама Закона 
             о царинској тарифи БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
  
 Послије краћих уводних напомена које је дао предсједавајући, у расправи о захтјеву за 
процедуру учествовали су: Мехмед Суљкановић, Јерко Иванковић Лијановић и Бајазит 
Јашаревић. 
 Након расправе, предсједавајући је захтјев дао на гласање.   
  „За“ је гласало осам посланика , „против“ 18, а „уздржано“ шест посланика. 
  Предсједавајући је констатовао да захтјев за хитни поступак није добио ни општу већину, 
па је на гласање дао предлог да се Предлог закона разматра по скраћеном поступку, у складу са 
чланом 126. Пословника.  
 Са 25 гласова „за“ (Федерација БиХ 15, Република Српска 10), три „против“ и четири 
гласа „уздржан“, Дом је одлучио да Предлог закона о измјенама Закона о царинској тарифи БиХ 
разматра по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника. 
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Ад. - 8. Захтјев Комисије за спољну трговину и царине за разматрање Предлога закона о  
             примјени Споразума о измјени и приступању Централноевропском споразуму  
             о слободној трговини (ЦЕФТА) по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
             Пословника 
  
 Није било расправе о захтјеву, па је предсједавајући одмах спровео гласање. 
 Са 18 гласова „за“ (Федерација БиХ 13, Република Српска пет), девет „против“ и пет 
гласова „уздржан“, Дом је  усвојио захтјев Комисије за спољну трговину и царине да се по 
хитном поступку разматра Предлог закона о примјени Споразума о измјени и приступању 
Централноевропском споразуму о слободној трговини (ЦЕФТА). 
 Настављена је расправа о Предлогу закона.  
 И  овог пута вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Драго Калабић, секретар 
Министарства спољне трговине и економских односа БиХ Хамдо Тињак, Момчило Новаковић, 
Јозо Крижановић, Салко Соколовић, Садик Ахметовић, Милорад Живковић, Селим Бешлагић, 
Лазар Продановић, Бранко Докић, Велимир Јукић, Бајазит Јашаревић, Адем Хускић, Јован 
Тодоровић, Јерко Иванковић Лијановић, Нико Лозанчић, Славко Јовичић, Халид Гењац и Бакир 
Изетбеговић.  
 У име Министарства спољне трговине и економских односа БиХ говорио је Хамдо Тињак, 
секретар Министарства, који је  поновио  раније изнесено мишљење Министарства да ће усвајање 
овог закона представљати директно кршење ЦЕФТА-е и додао да ће Савјет министара БиХ 
увести ефикасне мјере заштите домаће производње прописивањем висине  царинских тарифа, 
након ратификације ЦЕФТА-е. 
 Након расправе услиједила је пауза. 
 Послије паузе предсједавајући Белкић рекао је да је на Проширеном колегијуму разматран 
предлог закључка који је предложио Халид Гењац, којим би се одгодило изјашњавање о 
Предлогу закона на рок од 60 дана, али да на Проширеном колегијуму о томе није било 
консензуса. 
 Јозо Крижановић интервенисао је рекавши да би усвајањем споменутог закључка био 
нарушен Пословник, с обзиром да је већ усвојен захтјев за хитни поступак. 
 Предсједавајући је затим предлог закључка дао на гласање.  
 ''За'' је гласало 15, ''против'' 15, ''уздржан'' један посланик. Према томе, предложени 
закључак није добио већину. 
 Затим је предсједавајући на гласање дао Предлог закона из ове тачке.  
 ''За'' је гласало 18 (Федерација 13, РС пет), ''против'' девет, ''уздржано'' шест посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Дом усвојио Закон о примјени Споразума о измјени и 
приступању Централноевропском споразуму о слободној трговини (ЦЕФТА). 
            
Ад. - 9. Предлог закона о заштити планова распореда интегрисаних кола (друго читање)  
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је Предлог закона прихваћен у 
комисијској фази и да није било амандмана. 
 Краће је дискутовао Славко Јовичић, а затим је извршено гласање. 
 „За“ је гласало 20 посланика (Федерација БиХ 18, Република Српска два), „против“ седам, 
„уздржана“ три посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона није добио ентитетску већину, те да 
слиједи усаглашавање у Колегијуму као комисији.     
 
Ад. - 10. Предлог оквирног закона о средњем стручном образовању и обуци у Босни и  
               Херцеговини  (друго читање) - нови пословник 
  

Предсједавајући је подсјетио да је на 13. сједници Дома одгођено изјашњавање о овом 
закону због одсуства ресорног министра. Подсјетио је такође на амандмане које су  у пленарној 
фази поднијели Драго Калабић – седам и Момчило Новаковић – 14 амандмана. 
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 У расправи су учествовали: Денис Бећировић, Славко Јовичић и Момчило Новаковић. 
Помоћник министра цивилних послова за образовање Есма Хаџагић одговорила је на нека 
питања из расправе и додатно појаснила одређене одредбе Закона.  
 Послије расправе гласало се о амандманима Момчила Новаковића и Драге Калабића. 
 Није усвојен ниједан амандман.  
 Након изјашњавања о амандманима, приступило се изјашњавању о Предлогу оквирног 
закона о средњем стручном образовању и обуци у Босни и Херцеговини у другом читању 

„За“ је гласало 15 посланика (Федерација БиХ 13, Република Српска два), „против“ 13,  
„уздржана“ четири посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона није добио ентитетску већину и да  ће 
се обавити усаглашавање у Колегијуму као комисији.   
  
Ад. - 11. Предлог закона о измјенама Закона о управном поступку (друго читање)  
 
 Није било расправе. 
 Са 28 гласова „за“ (Федерација БиХ 16, Република Српска 12) и три гласа „уздржан“, 
усвојен је Закон о измјенама Закона о управном поступку.  
 
Ад. - 12. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управним споровима БиХ  
               (друго читање) - нови пословник 
  

Није било расправе ни у оквиру ове тачке дневног реда. 
 Са 28 гласова „за“ (Федерација БиХ 16, Република Српска 12)  и три гласа „уздржан“,  
усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о управним споровима БиХ. 
  
Ад. - 13. Предлог закона о бесплатној правној помоћи у грађанским стварима  
               (друго читање)  
                 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Милорад Живковић у пленарној 
фази поднио један амандман, а да је Уставноправна комисија подржала Предлог закона и  
усвојила два амандмана. 
 Милорад Живковић укратко је образложио амандман а затим се приступило гласању о 
амандману. 
 „За“ Амандман Милорада Живковића гласало је 15 посланика (Федерација БиХ четири, 
Република Српска 11), „против“ 13 и „уздржана“ четири посланика. Предсједавајући је 
констатовао да Амандман Милорада Живковића није усвојен због недостатка ентитетске већине 
и да ће се обавити усаглашавање у Колегијуму као комисији, а након тога ће се гласати о 
Предлогу закона у цјелини. 
 
Ад. - 14. Предлог закона о електронском правном и пословном промету (прво читање)  
  
 Послије уводних напомена предсједавајућег дискутовао је Бранко Докић.  
 Предлог закона о електронском правном и пословном промету усвојен је у првом читању 
са 25 гласова „за“ (Федерација БиХ 16, Република Српска девет) и шест гласова „уздржан“. 
 
Ад. - 15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и  
               другим органима  управе  Босне и Херцеговине (прво читање) - нови пословник 
  

Није било расправе. 
 Са 29 гласова „за“ (Федерација БиХ 17, Република Српска 12) и два гласа „уздржан“, 
усвојен је Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим органима 
управе  Босне и Херцеговине у првом читању. 
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Ад. - 16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи (прво читање) 
               – предлагач: Комисија за спољну трговину и царине, нови пословник 
  

У расправи о овој тачки  учествовали су: Шемсудин Мехмедовић, Момчило Новаковић, 
Селим Бешлагић, Адем Хускић, секретар Министарства спољне трговине и економских односа 
БиХ Хамдо Тињак, Јозо Крижановић, Велимир Јукић, Милорад Живковић и Мехмед 
Суљкановић.  
 Момчило Новаковић предложио је да Дом усвоји закључак којим се од Комисије за 
спољну трговину и царине тражи да се, с обзиром да је и Савјет министара БиХ доставио 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи, оба предлога закона 
разматрају на истој сједници Дома, уз обавезно присуство ресорног министра.  

Шемсудин Мехмедовић је, као члан Комисије за спољну трговину и царине, предложио да 
се Закон усвоји у првом читању, а да се касније, у амандманској фази и у сарадњи са ресорним 
министарством, дође до квалитетног рјешења, при чему би Комисија повукла из процедуре свој 
предлог закона. Момчило Новаковић је у међувремену повукао предлог закључка.  
 Након тога, предсједавајући је дао на гласање Предлог закона. „За“ је гласало 19 
посланика (Федерација БиХ 17, Република Српска два), шест „против“ и четири „уздржана“. 
Предсједавајући је констатовао да Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској 
тарифи није добио неопходну ентитетску већину и да слиједи усаглашавање у Колегијуму као 
комисији, уз сугестију да Министарство спољне трговине и економских односа БиХ оствари 
комуникацију са Комисијом с циљем хармонизације предлога закона.  
  
Ад. - 17. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици  
              (прво читање) – предлагач: Комисија за спољну трговину и царине, нови пословник 
  

У расправи су учествовали: Драго Калабић, Шемсудин Мехмедовић и Славко Јовичић, а 
након расправе спроведено је гласање.  
 „За“ Предлог закона гласало је 19  (Федерација БиХ 16, Република Српска три), „против“ 
шест,  „уздржана“ три посланика.  
  Предсједавајући је констатовао да Предлог закона није добио ентитетску већину и да ће 
чланови Колегијума као комисија извршити усаглашавање.  
 
Ад. - 18. Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 
               2006. годину 
 
              У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Извјештај надлежне комисије, у 
којем су предложени одређени закључци који су саставни дио Извјештаја Комисије.  
 Садик Бахтић је, као предсједавајући Комисије за финансије и буџет, образложио 
закључке Комисије, а затим су дискутовали: Милорад Живковић, Бајазит Јашаревић и Велимир 
Јукић. 
 Због изнесених примједаба на садржај закључака, Дом је са 23 гласа „за“ (Федерација БиХ 
14, Република Српска девет), два „против“ и  шест гласова „уздржан“, усвојио Извјештај о 
извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2006. годину и дио 
Извјештаја Комисије, уз препоруку Комисији да до сљедеће сједнице измијени предлог 
закључака у смислу да се умјесто отварања процедуре ребаланса припреми програм распореда 
неутрошених средстава у 2007. години. 
 
Ад. - 19. Разматрање извјештаја Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији за 
               2006. годину: 
           а) Министарства правде БиХ, 
           б) Генералног секретаријата Савјета министара БиХ, канцеларија и служби, 
           ц) Министарства комуникација и транспорта БиХ, 
           д) Предсједништва БиХ, 
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           е) Парламентарне скупштине БиХ, 
           ф) Министарства иностраних послова БиХ, 
           г) Високог судског и тужилачког савјета БиХ, 
           х) Министарства за људска права и избјеглице БиХ, 
           и) Правобранилаштва БиХ,  
           ј) Агенције за државну службу БиХ, 
           к) Дирекције за спровођење реструктурирања полиције. 
  

Предсједавајући је рекао да је Комисија за финансије и буџет, поводом разматрања 
Извјештаја Канцеларије за ревизију институција БиХ, и у овом случају у свом извјештају 
усвојила одређене препоруке за наведене буџетске кориснике. 

Предсједавајући Комисије Садик Бахтић укратко је појаснио начин рада Комисије. 
 Није било расправе. 

Предсједавајући је дао на гласање предлог о начину гласања о извјештајима. 
Са 25 гласова „за“ (Федерација БиХ 15, Република Српска 10)  и два гласа „уздржан“, 

одлучено је да се сви извјештаји усвајају у пакету. 
 Са 26 гласова „за“ (Федерација БиХ 15, Република Српска 11), једним  „против“ и четири 
гласа „уздржан“, усвојени су извјештаји Канцеларије за ревизију институција БиХ о ревизији 
институција из ове тачке за 2006. годину, са извјештајима Комисије за финансије и буџет и 
препорукама и закључцима који су саставни дио комисијских извјештаја.  
 
Ад. - 20. Директан ТВ пренос сједница Парламентарне скупштине БиХ  
               (предлог Народног клуба и Клуба СДП-а) 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је Колегијум упутио писмени захтјев и 
обавио разговор са одговорним људима са БХТ1, али да није успио обезбиједити пренос цијелог 
тока сједнице из више разлога. Подсјетио је на одредбу Пословника која говори о преносу 
посланичког сата. 
 У расправи у оквиру ове тачке дневног реда учествовали су: Сефер Халиловић, Денис 
Бећировић, Јован Тодоровић, Мартин Рагуж, Драго Калабић, Славко  Јовичић и Бранко Докић. 
 У расправи су изнесена различита мишљења у вези са преносом сједница, на једној страни 
да се обезбиједи пренос цијелог тока сједница, а на другој да се обезбиједи пренос посланичког 
сата, или да се свака два-три сата припрема прилог у форми хронике у трајању од по 15-20 
минута.  
 Предсједавајући је рекао да је питање да ли ће усвојени закључак бити спроводив и да ће 
он сигурно захтијевати финансијске издатке, па је предлог закључка ставио на гласање. 
 Са 27 гласова „за“ (Федерација БиХ 15, Република Српска 12), три „против“ и једним 
гласом „уздржан“, на предлог  Народног клуба и Клуба СДП-а, усвојен је сљедећи  
 

З А К Љ У Ч А К 
 Обавезује се Телевизија Босне и Херцеговине да врши директан пренос сједница 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ. 
 
Ад. - 21. Измјена Одлуке о именовању чланова Комисије за избор генералног 
               ревизора и замјеника генералног ревизора у Канцеларији за ревизију  
               институција БиХ 
  

У уводним напоменама предсједавајући је образложио разлоге измјене Одлуке, рекавши, уз 
остало, да је учињен пропуст  што у Комисију нису именована два члана из опозиције.  

Дом је усвојио предлог Проширеног колегијума да се у Комисију, умјесто Славка Јовичића, 
именује Момчило Новаковић, а другог члана из опозиције именоваће Дом народа. ''За'' 
именовање Момчила Новаковића гласала су 24 (Федерација 14, РС 10), ''уздржано'' шест 
посланика.  

 
 



 13
Ад.  - 22. Давање сагласности за ратификацију: 
           а) Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о  
                финансирању пројекта у корист правосуђа и/или судова и тужилаштава у  
                Босни и Херцеговини; 
           б) Споразума о финансирању – додатно финансирање за Пројекат развоја  
                заједница – између Босне и Херцеговине и Међународне асоцијације за развој. 
 
 Дом је одлучио да се о споразумима изјашањава у пакету. 
 Дом је једногласно (30 гласова) дао сагласност за ратификацију споразума из ове тачке.  
  

Овим је реализован дневни ред. 
 
 Закључујући расправу, предсједавајући је обавијестио посланике да је одржавање 15. 
сједнице Дома планирано за 26. септембар. Такође је обавијестио Дом да ће се 11. септембра 
2007. године извршити ротација на мјесту предсједавајућег Представничког дома, тако да ће ову 
функцију у наредних осам мјесеци обављати Милорад Живковић.  
 

Сједница је завршена у 19,.20 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 14. сједнице. 

 
 
 
               СЕКРЕТАР                          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                             ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                    Бериз Белкић 

 
           


